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یک فرد دارای معلولیت مانند تمام افراد نیازهایی دارد، خورد 
و خوراک دارد، رفت وآمد می کند، اگر خانواده داشته باشد باید 
برای آنها هزینه کند. بیمار می شود، ممکن است به سفر برود. 
خرید کند و... در کنار همه اینها اما دایره بزرگی از نیازهای دیگر 
دارد که برای هرکدام باید هزینه ای درنظر بگیرد. وسایل کمک 
توانبخشی یا پزشکی، وسایل بهداشتی، وسایل درمانی و... در این 
گروه قرار می گیرند. شاید هم اکنون، مهم تر از تجهیزات، تهیه 
وسایل مصرفی یک فرد دارای معلولیت مشکل ساز شده است، 
چرا  که قیمت ها سرسام آور شده است، کیسه ادرار، پوشینه، سوند 
و... هر روز با افزایش قیمت مواجه می شوند و فرد دارای معلولیت 
را تحت فشار قرار داده است. اینها جزو نیازهای مبرم و ضروری 
زندگی این افراد است. برخی از افراد دارای معلولیت، با توجه 
به شدت یا خفیف بودن میزان معلولیت شان، نیاز به یک وسیله 
طبی مخصوص معروف به بریس دارند که زانو را نگه می دارد، 
اسفند سال گذشته تنها یک عدد از این وسیله ساده ایرانی، به 
قیمت 15میلیون تومان فروخته می شد. این وسایل تحت پوشش 
بیمه نیست و اگر هم باشد معمولا درصد بسیار ناچیزی از آن را 
بیمه پرداخت می  کند. فشار اصلی بر دوش خود فرد است. مسائل 
درمانی این افراد است؛ مثل زخم بستر نیز این روزها تبدیل به 
یک معضل شده و افرادی که معلولیت شدید دارند، ممکن است 
به زخم بستر دچار شوند، نشستن های طولانی روی ویلچر و 
فشاری که به بخش هایی از بدن وارد می شود، منجر به زخم بستر 
می شود، این زخم ها گاهی برای درمان نیاز به جراحی دارند و با 
دارو و پماد بهبود پیدا نمی کنند. 2سال پیش زخم بستر خودم 
را 50میلیون تومان جراحی کردم، همسرم سرویس طلایش را 
فروخت تا توانستیم هزینه اش را جور کنیم، از کل این مبلغ، 
بیمه تنها 10میلیون تومان آن را پرداخت کرد. در بسیاری از 
موارد، افراد این زخم را جراحی نمی کنند و در نهایت بدنشان 
عفونت می کند و حتی منجر به مرگ شان می شود. از این موارد 
هم داشتیم. با توجه به وضعیت شهر و مکان های زیادی که هنوز 
مناسب سازی نشده اند، عمر این ویلچرها خیلی بالا نیست. 
بسیاری از ساختمان ها آسانسور ندارند و فرد ویلچری باید با 
کمک دیگران از پله ها بالا رود، همین فشار وارده به ویلچر، منجر 
به شکستن آن می شود. بسیاری از افراد دارای معلولیت ناچارند 
از ویلچرهای دست دوم استفاده کنند. علاوه بر آن، ویلچرها 
سایزبندی دارند که معمولا نوع ایرانی تنها 3 سایز اصلی دارد اما 
خارجی ها مانند لباس، سایزهای دقیق تری دارند. وقتی کودکی 
نیاز به ویلچر پیدا می کند، ویلچر داخلی، یک معلولیت جدید به 
او اضافه می کند، چرا که اغلب این ویلچرها برای کودکان مناسب 
نیست و کودک در تلاش برای قرار گرفتن روی آن، ستون فقراتش 
آسیب  می بیند. بسیاری از کودکان دارای معلولیت این مشکل 
را دارند. در کنار همه اینها هزینه های رفت وآمد به مکان های 
مختلف  را هم باید به مخارج افراد دارای معلولیت اضافه کرد؛ هر 
مسیر بین 40 تا 50هزار تومان در خوش بینانه ترین حالت است.

رنج های مضاعف معلولیت 

روی خط آرمان ملی

          88760176                                              
حقوق سربازان

من سرپرست خانواده هستم با اینکه سرباز هستم و معاف 
هم نشدم حقوق هم نمی گیرم و خیلی از سربازان دیگر هم 
پرسیدم تا به حال حقوق برایشان واریز نشده است از مسئولان 

تقاضا داریم که به این موضوع رسیدگی کنند. 
شریفی از تهران 

سود سهام عدالت
با اینکه مدارک خود را برای واریز سود سهام عدالت ارائه 
داده ام ولی هنوز سود سهام عدالت برایم واریز نشده است از 

مسئولان تقاضا داریم که به این موضوع رسیدگی کنند. 
روشندل از تهران 

وام فرزندآوری
بنده در سامانه وام فرزندآوری ثبت نام کردم و پیامکی 
برایم آمد که به بانک منتخب با در دست داشتن شناسنامه 
پدر و فرزند مراجعه کنم. من رفتم بانک ذکر شده و رئیس 
بانک گفتند که هنوز بودجه ای برای پرداخت این وام به آنها 
تعلق نگرفته است که به 200 شعبه ای که در تهران دارند قرار 
است ۶00 تا سهمیه تعلق بگیرد یعنی به هر شعبه 3 سهمیه 
می رسد آیا این وام به همه کسانی که ثبت نام کرده اند تعلق 

می گیرد؟
یک شهروند از تهران 

وام ودیعه مسکن
برای وام کمک ودیعه مسکن ۸ ماه پیش ثبت نام کردم 
هنوز در حال بررسی است و برای طرح مسکن ملی هم 3 ماه 
پیش درخواست دادم هنوز در حال بررسی است 4 تا شماره 
تلفن هم برای پیگیری اعلام کردند که همیشه اشغال است. 
ولی در حال حاضر خبر از این م یرسد که وام ودیعه مسکن 
افزایش پیدا کرده است و قرار است دوباره ثبت نام کنند 

کسانی که پارسال ثبت نام کرده اند تکلیفتان چیست؟!
احدی از تهران 

شلوغی مترو
مترو یک حمل و نقل عمومی به حساب می آید و اکثر مردم 
باید به این حمل و نقل عمومی احترام بگذارند و برای مسافران 
دیگر ارزش قائل شوند ولی چند وقتی است که ماسک زدن 
در مترو کلا به فراموشی سپرده شده است و اکثر مردم بدون 
ماسک در مترو رفت و آمد دارند از مسئولان تقاضا داریم که 
به دلیل اینکه دوباره دچار چالش و پیک جدید نشویم به این 

موضوع اهمیت ویژه ای بدهند. 
یک شهروند از تهران

شهرام مبصر
مدیرعامل انجمن پیام آوران ساحل امید 

یـــادداشـــت

در پی فرو ریختن بزرگ ترین سازه اداری 
شهر آبادان که بنا به باور محسن شریعتی، 
استاندار وقت خوزستان )که بعدها در قامت 
رئیس موسسه استاندارد کشور )از بهمن 99 تا 
آبان 1400(، تعیین کننده ایمنی زایی و اصالت 
هر نوع سازه ای یا وسیله ای است که در کشور 
تولید می شود( این ساختمان یکی از عوامل 
رونق اقتصادی و خروج شهر آبادان از بن بست 
اقتصادی خواهد بود، اما شاهکار هلدینگ 
عبدالباقی که هنوز به مرحله بهره برداری 
نرسید، فقط تا لحظه تنظیم گزارش 24 کشته 
و ده ها مصدوم و مفقودی زیر آوار، برای مردم 
این استان به ارمغان آورد. موضوعی که حتی 
مرگ احتمالی مالک متروپل، باعث نشد که از 
مطالبه مردم کاسته شود.  طی روزهای اخیر، 
مسئولان کشوری مانند وزیر کشور و سران 
قوه قضائیه و قوه مقننه، هر کدام بر شناسایی و 
محاکمه افرادی که در ساخت این سازه 10 طبقه 
دخالت داشته اند، تاکید کردند و فصل الخطاب 
این صحبت ها، پیام و دستور مقام معظم رهبری 
بود. در متن پیام و دستور رهبر انقلاب در جلسه 
فوق العاده ای در حضور رئیس جمهور با موضوع 
بررسی گزارش های هیات های اعزامی به آبادان و 
پیگیری آخرین اقدامات انجام شده قرائت شد، به 
این شرح است: »بسم ا... الرّحمن الرّحیم، حادثه  
تأسف بار آبادان، علاوه  بر نیاز به سرعتِ عمل و 
استفاده  از همه  ظرفیت ها برای کاستن از تلفات 
که اکنون در درجه  اول اهمیت است، وظیفه  
پیگرد مقصران حادثه و مجازات عبرت آموز آنان 
با همکاری قوه  قضائیه و نیز تلاش گسترده برای 
جلوگیری از تکرار آن در همه  نقاط کشور، بر 
عهده  همه  ما مسئولان کشور است. لازم می دانم 
با تشکر از فعالیت چندروزه مسئولان دولت، 
پیگیری و جدیت کامل در این باره را مطالبه 
نمایم و به بازماندگان مصیبت دیده  این حادثه 

تسلیت عرض کنم.«
  شهرداری آبادان متهم ردیف اول 

در این میان نیز طبق اظهار نظر دادستان 
عمومی و انقلاب اهواز »تاکنون 11 نفر را به 
عنوان مسببین و متخلفین دستگیر کرده ایم 
که با قرار تامین مناسب، تحت بازداشت هستند 
و تحقیقات در حال انجام است.« دادستان 
عمومی و انقلاب استان خوزستان گفت: حسین 

حمیدپور شهردار فعلی، دو شهردار قبلی و 
ناظران پروژه در میان افرادی که بازداشت 
مهندس  گزارش  دارند.  حضور  شده اند، 
ناظر برج های متروپل آبادان نشان می دهد 
که شهرداری ها با بی توجهی به گزارش های 
مهندسان ناظر، خدمات مهندسي نظارت و از 
طریق کمیسیون ماده 100 خدمات مهندسی 
طراحی، را عملا بی اثر کرده اند. در تعریف این 
ساختمان آمده است، سازه بتنی، ضد زلزله! این 
ساختمان باید در برابر زلزله مقاومت می کرد، اما 
حتی نتوانستند وزن سازه ساختمان را تحمل 
کنند. مطب های پزشکی و کافی شاپ ها نیز 
که در طبقه اول افتتاح شده بود، ممکن است 
میزبان مردم در زمان خراب شدن باشند. بنا 
به گفته معاون دادستانی: »سه عنصر مالک، 
سازنده و ارگان هایی که مجوز داده اند، در میان 
آنها فساد وجود دارد.« در میان، وزیر کشور 
معتقد است: »در متروپل یک جنایت اتفاق 
افتاد. مردم هم مطمئن باشند که دستگاه قضا 
در خصوص کسانی که عامل بروز فاجعه تلخی 
بوده اند، رسیدگی محکمی خواهد کرد« و محمد 
مخبر، معاون اول رئیس جمهور نیز با بیان اینکه 
در ماجرای متروپل آبادان فساد گسترده ای 
بین سازنده بنا، پیمانکار، ناظر و دستگاه های 
ارائه دهنده مجوز اتفاق افتاده، گفت: »باید طوری 
به مسأله رسیدگی شود که دیگر تکرار نشود.« 
البته متروپل، تنها ساخته هلدینگ عبدالباقی 
نیست و تاکنون چندین ساختمان در استان 
خوزستان ساخته است و به باور کارشناسان 
مافیای این استان زرخیز، به عبدالباقی کمک 
کرده اند. کما اینکه در روزهای آینده باید در 
انتظار بازداشت های گسترده مسئولانی باشیم 
که زیر مجوزهای ساحتمانی که 10 طبقه آن 
ساخته و 3 طبقه آن قرار بود پارکینگ شود، 

بدون هیچ دلیلی فرو می ریزد. 
  اعلام اسامی متهمان به طور شفاف  

اما موضوعی که جای سوال برای مردم آبادان و 
استان خوزستان دارد، چرا نام افرادی که در این 
اتفاق دخیل بوده اند، به طور شفاف گفته نمی شود 
و این امر که یک دادگاه علنی برای مقصران 
ساخت متروپل، برگزار شود یکی از خواسته های 
مردم آبادان و خانواده  ده ها متوفی داغدار است 
که هنوز جنازه فرزندان یا همسرانشان از زیر  آوار 

بیرون نیامده است. آنچه که مسلم است، روابط 
بسیاری در ساخت اینگونه بناها میان اقشار 
سیاسی و شهرداری ها وجود داشته و دارد و حالا 
با فرو ریختن این ساختمان که حتی مجوز ناظر 
ندارد، مانند زخمی کهنه دهان باز کرده است. 
در این میان نام برخی در شبکه های اجتماعی 
به فامیلی حسین عبدالباقی  به آنان اشاره دارند، 
اما آن طور که تسنیم گزارش داده این دو فرد 
هیچ گونه رابطه سببی و نسبی با شمخانی ندارد 
و طبق بررسی  خبرنگار »آرمان ملی« این امر 
درست است، اما نمی توان از نقش  فردی که قبلا 
معاون فنی منطقه آزاد و تجاری اروند بوده، برای 
پروژه های ساختمان سازی حسین عبدالباقی را 
معرفی می کند و مورد حمایت استاندار وقت برای 
دریافت بودجه و شهرداران وقت قرار می گیرد 
گذشت. در شرایط فعلی نمی توان به راحتی از 
مسئولان منطقه آزاد تجاری اروند به راحتی عبور 
کرد. آنطور که کوروش خواجوی، رئیس سازمان 
نظام مهندسی ساختمان استان خوزستان اظهار 
کرده: »روال قانونی صدور پروانه ساختمان 
متروپل آبادان طی نشده بود و ایراداتی از جمله 
عدم رعایت پوشش میلگرد، تغییر شکل بعضی از 
تیرها و کمانش برخی ستون های پروژه متروپل 
را به شهرداری گوشزد کردیم و یک ماه قبل 
دستور توقف دادیم که ترتیب اثر داده نشد.« 
غلامرضا شرفی نماینده سابق مردم آبادان در 
مجلس نیز درخصوص ارتباط مسئولان بالارتبه 
در پروژه های حسین عبدالباقی، گفته بود: »هر 
مسئول و سرمایه گذاری که در سطح کلان و با 
پروژه های چند صد میلیاردی کار می کند حتما 
یکسری روابط هم دارد و این شاید لازمه کار 
باشد. اما اینکه این رابطه، آشنایی و ارتباط جانبی 
و سیستمی با مسئولان خدایی نکرده منجر به 
تخلف قانون و تبانی شود، قابل بررسی است و 
باید پیگیری شود.« وی اعلام کرده: »عبدالباقی 
قسم خورد کاری را بدون مجوزات قانونی انجام 
ساختمان  مجوز  مهندسی  نظام  نمی دهد، 
متروپل را برای ۶ طبقه داده بود« با این حال همه 
این گفته ها در شرایطی مطرح می شود که باید در 
روزهای آینده در انتظار برگزاری محاکمه علنی، 
عاملان ساخت این ساختمان ناایمن باشیم، آنچه 
که این روزها می تواند تسکینی بر دردهای مردم 

مظلوم آبادان گردد. 

آرمـــان ملی-  وحید 
استرون: 6 روز از حادثه 
تلخ فروریختن ساختمان 
»متروپــل« در آبـادان 
گذشت؛ حادثـه ای که از 
آن بوی فساد و تبانی در 
صدور مجوزهای ساخت 
و ساز می آید و رهبــر 
معظم انقــلاب اسلامی 
در پیامی و دستـوری که 
صادر کردند، به این امر و 
شناسایی مقصران اذعان 

دارند.

لزوم ورود رئیس جمهور 
به لایحه رتبه بندی 

معلمان

سخنگوی آموزش، تحقیقات و 
فناوری درباره تاخیر در اجرایی شدن 
آیین نامه رتبه بندی معلمان گفت: 
رئیس جمهور باید به این مساله ورود 
پیدا کند. این کمترین توقع معلمان 
ماست. ما می خواهیم هرچه سریع تر 
آیین نامه اجرایی تدوین و احکامش 
زده شود تا معلمان ما بیش از این 
اذیت نشوند. رضا حاجی پور افزود: ما 
براساس بودجه ای که روی آن موافقت 
کردند، عمل کردیم. دولت رقمی را 
مشخص کرد و ما براساس آن رقم جلو 
رفتیم و سقف تعیین شد و براساس 
مدارک، سنوات خدمتی، عناوین 
و رتبه هایی که عزیزان فرهنگی در 
مقاطع مختلف تحصیلی داشتند، 
همه چیز مشخص شد. 32 هزار 
میلیارد برای این موضوع در نظر 
گرفته شده است که 25 هزار میلیارد 
برای امسال است. رئیس جمهور 
باید به این مساله ورود پیدا کند. 
این کمترین توقع معلمان ماست. ما 
می خواهیم هرچه سریعتر آیین نامه 
اجرایی تدوین و احکامش زده شود 
تا معلمان ما بیش از این اذیت نشوند. 

ورود قوه قضائیه به 
گران فروشی های دارو 

رئیس سازمان غذا و دارو با بیان 
اینکه گزارش تخلفات ارزی دارو و 
موارد گران فروشی های سنگین این 
حوزه به قوه قضائیه اعلام شده و در 
دست بررسی است، گفت: امیدوارم 
جرائمی که به متخلفان داده می شود، 
آنقدر بازدارنده باشند تا دیگر کسی 
طرف سودجویی از دارو و غذای مردم 
نیاید. بهرام دارایی افزود: به تازگی 
هم یکسری موارد گران فروشی های 
سنگین را اعلام کردیم که در دست 
بررسی است و امیدوارم به زودی اعلام 
شود. همچنین حتما امیدوارم که 
جرایمی که به متخلفان داده می شود، 
آنقدر بازدارنده باشند تا دیگر کسی 
طرف سودجویی از دارو و غذای مردم 
نیاید تا بخواهد اخلال ایجاد کرده یا 

سود نامشروعی به دست آورد. 

مرگ  موضوع  ملی:  آرمان 
مالک ساختمان متروپل آبادان، 
هنوز در هاله ای از ابهام قرار دارد و 
هر روز اخبار یا فیلم هایی از حسین 
عبدالباقی در فضای مجازی منتشر 
می شود که وی را در حال فرار نشان 
می دهد. هر چند تا کنون هیچ کدام 
منتشر  عکس های  و  فیلم ها  از 
شده، مورد تایید مسئولان نبوده 
و حتی همزمان با شناسایی جسد 
عبدالباقی، که با حضور خانواده 
متوفی و غم و اندوه آنها از صدا و 
سیمای مرکز آبادان منتشر شد، 
کماکان گمانه زنی ها درباره زنده 
یا کشته شدن این فرد جای بحث 
در شبکه های اجتماعی است. همه 
این صحبت ها، از روز حادثه شروع 
شد و چند ساعت پس از فروریختن 
ساختمان متروپل، دستگاه قضائی 
بلافاصله برای بررسی علل حادثه، 
پرونده قضایی تشکیل داد و اولین 
فردی که اعلام شد باید دستگیر 
شود، حسین عبدالباقی، مالک 
ساختمان متروپل بود. اما یک روز 
بعد، دادستان عمومی و انقلاب 
مرکز استان خوزستان از مرگ 
مالک متروپل خبرداد و اعلام کرد: 
»باتوجه به  کشف اسناد هویتی 
برج  مالک  عبدالباقی،  حسین 
متروپل و یکی از متهمان اصلی 
پرونده در البسه  یکی از قربانیان 
حادثه که غیرقابل تشخیص بوده، 
دستورات مقتضی جهت تشخیص 

هویت متوفــی از طریق واحد 
تشخیص هویت فراجا و پزشکی 
قانونی صادر شد که در نهایت 
هویت وی مورد تایید قرار گرفت.« 
روز گذشته نیز مدیر کل روابط 
عمومی و امور بین الملل سازمان 
پزشکی قانونی کشــور نیز گفته 
است: »جسد حسین عبدالباقی 
با کمک آزمایش ژنتیــک تایید 
شد.« با اینکه بررسی های ژنتیکی 
یا دی ان ای، چند روز زمان نیاز 
دارد،  حامد نائیجی در پاسخ به 
مراحل شناسایی اجســاد گفت: 
»در موارد خاص برای قطعیت و 

اطمینان بیشتر از جسد نمونه ای 
جهت استخراج پروفایل ژنتیکی 
اخذ می شود تا با پروفایل های 
ژنتیکی استخراج شده از بستگان 
او مقایسه شود در واقع انجام 
آزمایشات ژنتیک جهت تعیین 
هویت، آخرین مرحله تعیین هویت 
اجساد است که این مهم در مورد 
جسد حسین عبدالباقی با آزمایش 
ژنتیک صورت گرفت و هویت وی 

تائید شد.« 
  پیدا شدن جعبـــه سیاه 

متروپل 
در این شرایط دادستان عمومی 

و انقلاب مرکز استان خوزستان 
اعلام کرده: »انتشار اخبار کذب 
از حادثه متروپل جرم است و با 
با  می شود.«  برخورد  خاطیان 
این حال مردم عزادار آبادان که 
پس از چند روز به این نتیجه 
رسیده اند که دیگر امیدی به زنده 
ماندن، بستگان آنها در زیر آوار 
وجود ندارد، سیاه پوش شده اند. 
برخی نیز همزمان با عزاداری 
مردم آبادان اقدام به آتش زدن 
آجیل  فروشی عبدالباقی کردند و 
خواستار برخورد با اهمال کنندگان 
ساخت این برج شدند. با توجه به 
گمانه زنی ها، آنچه که شائبه ها 
ایـــن است  بیشتر می کند  را 
که روز گذشته امـــدادگران و 
داوطلبان حاضر در ساختمـــان 
فرو ریخته متروپل آبادان، یکی 
از کارمندان حسین عبدالباقی را 
در حال سرقت کامپیوتر مرکزی 
دوربین های مداربسته مجتمع 
دستگیر کردند. آنچه که می تواند 
در این میان حائز اهمیت باشد، 
در فیلم های دوربین مدار بسته 
می توان اطلاعات دقیق یا تصویر 
کشته شدن یا فرار عبدالباقی، 
را نشان دهد. دوربین هایی که 
تا لحظه فرو ریختن ساختمان 
همه اتفاقات را ثبت کرده بودند 
و می توانند مانند جعبه سیـــاه 
هواپیما، همه ابهام یا شائبه ها را 

برطرف نماید. 

آرمان ملي سرنوشت متهم اصلي فاجعه متروپل را بررسي مي کند:

دوربين هاي مدار بسته، سرنخ اصلي
  محتواي دوربین هاي مداربسته »پرده از راز عبدالباقي«  برمي دارد

  کارمند هلدینگ عبدالباقی  هنگام سرقت کامپیوتر دوربین های مدار بسته دستگیر شد 

منتظر موج جدید 
کرونا هستیم

 اخباری از شیوع و افزایش موارد 
ابتلا به کرونا در برخی از مناطق دنیا 
به گوش می رسد. برهمین اساس مینو 
محرز، متخصص بیماری های عفونی 
می گوید: در ایران فعلا وضعیت ابتلا 
و مرگ و میر ناشی از کرونا وضعیت 
خوبی دارد، این بهبود وضعیت به دو 
دلیل اتفاق افتاده، یکی میزان زیاد ابتلا 
در دوره پیک اومیکرون در کشور که 
باعث شد تا ایمنی گله ای ایجاد شود 
و دومی واکسیناسیون گسترده در 
جامعه بود. سویه اومیکرونی که در 
ایران شاهد آن بودیم از نوع BA1 و 
BA2 در کشور بود، در حالی که در 
حال حاضر نوع BA4 و BA5 در آمریکا 
و اروپا شایع شده است،  از طرفی در 
اسرائیل نیز گفته می شود که سویه دلتا 
شایع شده است، با این اتفاقاتی که در 
مناطق مختلف افتاده ما هم باید منتظر 
سویه جدید و موج تازه اپیدمی کرونا در 
تابستان باشیم. محرز افزود:  متأسفانه 
تکلیف ما درباره ویروس کرونا اصلا 
مشخص نیست،  این ویروس بسیار 

عجیب و غریب رفتار می کند. 

»آرمان ملی« از همه متهمان پروژه متروپل آبادان گزارش می دهد 

مثلث تباني و فساد در متروپل؛-دادگاه را علني برگزار كنید
  تاکید رهبر معظم انقلاب بر پیگرد و مجازات عبرت آموز مقصران حادثه آبادان

 مراسم درگذشت 
استاد احمد ساعی 

آرمان ملی: جمعی از اقتصادانان در 
پی درگذشته احمد ساعی، استاد دانشکده 
حقوق و علوم سیاسی دانشگاه تهران و 
دانشگاه علوم تحقیقات پیام تسلیتی نوشتند 
که در بخشی از آن آمده است: رفتن دکتر 
احمدی ساعی، غیبتی غمبار است که چون 
حفره ای بر دل دوستان وی می ماند، در 
عین حال مرگش حضوری دیگر سان دارد 
و نشانش سال ها بر سینه ها داغ برجای 
می گذارد. پیکر این استاد فقید، روز شنبه 
)امروز( ساعت 10 صبح از جلوی دانشکده 
حقوق و علوم سیاسی دانشگاه شریف تشییع 
خواهد شد. مراسم ترحیم نیز عصر روز سه 
شنبه در منزل آن مرحوم، واقع در نیاوران، 
جنب پمب بنزین، کوی تناولی، کوچه 
گردان، بن بست مردم، پلاک 4، برگزار 

خواهد شد.  

 تعیین ۵ اولویت كاری 
وزارت علوم

آرمان ملی: وزیر علوم پنج اولویت اصلی 
وزارت علوم در دولت سیزدهم را اعلام کرد. 
محمدعلی زلفی گل وزیر علوم، تحقیقات و 
فناوری با انتشار عکسی در صفحه اینستاگرام 
خود پنج اولویت اصلی وزارت علوم را اعلام 
کرد. بر این اساس، مرجعیت و دیپلماسی 
علمی، فناوری و نوآوری؛ آموزش، پژوهش و 
برونداد هدفمند؛ نوآوری فرهنگی و فرهنگ 
نوآوری؛ شاگرد، فناوری و نوآور پروری؛ 
تولید، خدمت، ثروت و سرمایه از دانش پنج 

اولویت اصلی وزارت علوم است.

لیست روانشناسان مجاز 
»سهل الوصول« نیست

انجمن  اجرایی  دبیر  ملی:   آرمان 
مشاوره ایران با بیان اینکه سایت فهرست 
جامعه  عموم  برای  معتبر  روانشناسان 
سهل الوصول نیست گفت: سازمان نظام 
روانشناسی باید لیست روانشناسان را طوری 
منتشر کند که مردم دسترسی راحتی داشته 
باشند یا اپلیکیشن هایی برای آن راه اندازی 
کند. سمیه فکریان افزود: حرفه مشاوره 
و روانشناسی در سلامت روح و روان فرد، 
خانواده و جامعه بسیار تأثیرگذار است و 
بنابراین مردم قبل از اعتماد و سپردن آینده 
خود به این افراد باید درمورد صلاحیت علمی 

و اخلاقی آنها مطمئن شده باشند.

فروش سیگار به زیر ۱۸ ساله، 
ممنوع

مبارزه  جمعیت  دبیرکل  ایسنا: 
با دخانیات با اشاره به ممنوعیت فروش 
سیگار به افراد زیر 1۸ سال تاکید کرد: حتی 
تک فروشی نیز به این افراد ممنوع است. 
محمدرضا مسجدی افزود: دکه و کیوسک و 
سوپرمارکت و... بر اساس قانون تعریف شده 
هستند و لذا طبق قانون فقط مکان هایی قادر 
به فروش دخانیات هستند که از شهرداری و 
اداره بهداشت مجوز داشته باشند. مشکلات 
به دلیل نبود قوانین و آیین نامه نیست ولی 
آن کس که باید نظارت، اجرا و پیگیری کند، 

وجود ندارد و یا سهل انگاری می کند.

 سقط۱۰۰۰ جنین 
در یک روز

تسنیم:  طبق آمارهای رسمی وزارت 
بهداشت، روزانه بیش از 1000 مورد سقط 
جنین در کشور اتفاق می افتد که آماری 
بسیار تکان دهنده است! از 1000 جنینی که 
توسط والدین کشته می شوند تنها حدود 10 
مورد آن قانونی است! در یک کشور اسلامی 
که اعتقاد دارد کشتن یک فرد بی گناه در 
پیشگاه الهی جرم و قتل نفس محسوب 
می شود، سقط جنین به راحتی توسط برخی 
از پزشکان تجویز می شود یا توسط خود 
والدین انجام می شود! حجت الاسلام رسول 
ساکی، دبیر مجمع ملی فعالان جمعیت در 
همین رابطه با مخاطب قرار دادن فعالان 
فرهنگی گفت: آیا می دانید که از سر صبح 
تا شب، 1000 بچه شیعه توسط پدر و مادر 
خود به قتل رسیدند! چراکه 350 هزار قتل 

جنین در سال اتفاق می افتد!

 تركیه باید حقابه  ایران 
را تامین كند

آرمان ملی:  رئیس سازمان مدیریت 
بحران گفت: ترکیه با احداث سد باعث 
افزایش ریزگرد ها شده است و باید از قوانین 
بین المللی استفاده کنیم تا این کشور حقابه  
ایران را تامین کند. نامی افزود: وظیفه ما 
است که بر اساس کنوانسیون حقوق بین 
الملل رودخانه ها علیه ترکیه شکایت کنیم 
و حتما به نتیجه می رسیم چراکه ترکیه با 
احداث سد ایلیسو بر دجله و فرات و همچنین 
کشور عراق با خشک شدن بیشتر تاثیرات 
منفی و تولید ریزگرد های بیشتر را به دنبال 
خواهد داشت و ما باید از قوانین بین المللی بر 
علیه آنها استفاده کنیم، این کشور باید حقابه  

ما را تامین کند.

*کارمند هلدینگ....


